
קשרי קהל
האקדמיה ללשון העברית

באל"ף או בה"א?

קופסה ודוגמה!
 

שורה של שמות ארמיים בעלי סיומת ־ָא חדרו לעברית, והם נתפסו בה כשמות ממין נקבה בגלל 
 זהות הצליל לסיומת הנקבה העברית. כך הם סדנא, גרסא, טבלא וגם דוגמא וקופסא. 

.a בימינו הוחלט כי מילים אלו ייכתבו בה"א, כדין כל מילה ממין נקבה המסתיימת בתנועת
לכן נכתוב: קופסה )ולא קופסא(, דוגמה )ולא דוגמא(. כך גם המילים סיסמה, עסקה, כורסה, 

 עובדה, פסקה, סדנה, גרסה, טבלה ועוד.

בצורת רבים אפשר לנקוט קופסות וגם קופסאות, דוגמות וגם דוגמאות, עֲסָקות וגם עִסקאות.


